
 
Zápis z ustavujícího zasedání zastupitelstva obce Kryštofovo Údolí, konaného dne 1.11.2018 

od 19,00 hod. v Hospůdce U Kryštofa v Kryštofově Údolí 
 

Přítomni: Tomáš Zelený – stávající starosta 
Svačinka, Blažková, Loukotová, Čermák, Svačinková, Bělina, Fajmon, Laksar, Hübsch – zastupitelé 
 
Starosta přivítal všechny zúčastněné a nově zvolené zastupitele a vyzval je ke složení slibu. Starosta 
přečetl slib: „Slibuji věrnost České republice. Slibuji na svou čest a svědomí, že svoji funkci budu 
vykonávat svědomitě, v zájmu obce Kryštofovo Údolí a jejích občanů a řídit se Ústavou a zákony 
České republiky“ a každého zastupitele vyzval k jeho potvrzení slovem „Slibuji“. Následně předal 
všem zastupitelům osvědčení o zvolení.  
 
Řízením zasedání byl pověřen dosavadní starosta obce Tomáš Zelený (dále jen předsedající) 
 
1) Stanovení zapisovatele a ověřovatelů zápisu 
 
Zapisovatel: Martina Žilková 
 
Ověřovatelé: Jana Blažková, Gabriela Loukotová 
 
Pro/  9 Proti/ 0 Zdržel se/0 
 
2) Schválení programu ustavující schůze 
 
Navržený program: 
1) Určení ověřovatelů zápisu (§ 95 odst. 1 zákona o obcích) a zapisovatele 
2) Schválení programu 
3) Volba starosty a místostarosty 

a) určení počtu místostarostů 
b) určení, které funkce budou členové zastupitelstva vykonávat jako dlouhodobě uvolnění (§ 
71 zákona o obcích) 
c) určení způsobu volby starosty a místostarosty 
d) volba starosty 
e) volba místostarosty 

4) Zřízení finančního a kontrolního výboru 
a) určení počtu členů finančního a kontrolního výboru 
b) volba předsedy finančního výboru 
c) volba předsedy kontrolního výboru 
d) volba členů finančního výboru 
e) volba členů kontrolního výboru 

5) Rozhodnutí o odměnách za výkon funkcí neuvolněných členů zastupitelstva (§ 72 zákona o 
obcích) 
6) Diskuse 
7) Schválení usnesení  
Předsedající přečetl program ustavující schůze, proti kterému nikdo nevznesl námitky či připomínky 
k doplnění a tímto nechává hlasovat o jeho schválení. 
 
Pro/  9 Proti/ 0 Zdržel se/0 



3) Volba starosty a místostarosty  
 
a) Určení počtu místostarostů: 
Předsedající navrhl, aby zastupitelstvo volilo pouze jednoho místostarostu. Jiné návrhy nebyly 
vzneseny, proto bylo hlasováno. Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným 
občanům sdělit své stanovisko. Žádné stanovisko vzneseno nebylo. 
 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Kryštofovo Údolí schvaluje zvolení jednoho místostarosty. 
 
Pro/  9 Proti/ 0 Zdržel se/0 
 
b) Určení, které funkce budou členové zastupitelstva vykonávat, jako dlouhodobě uvolnění: 
Předsedající dále navrhl, aby funkce starosty obce byla vykonávána jako uvolněná ve smyslu § 71 
zákona o obcích. Jiné návrhy nebyly vzneseny. Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i 
přítomným občanům sdělit své stanovisko. Žádné stanovisko sděleno nebylo. 
 
Pro/  9 Proti/ 0 Zdržel se/0 
 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Kryštofovo Údolí schvaluje v souladu s § 84 odst. 2 písm. k) zákona o obcích, 
že  pro výkon funkce starosty obce bude člen zastupitelstva dlouhodobě uvolněn. 
 
 
c) Určení způsobu volby starosty a místostarosty: 
Předsedající konstatoval, že nestanoví-li zastupitelstvo jinak, probíhá volba starosty a místostarosty 
veřejně hlasováním. Změnu způsobu hlasování musí schválit zastupitelstvo. V případě tajné volby 
budou hlasy jednotlivými členy zastupitelstva odevzdány do připravené hlasovací urny, následně 
budou předsedajícím spočítány a případným členům zastupitelstva bude umožněno výsledek sčítání 
zkontrolovat. Předsedající vyzval členy zastupitelstva k přednesení návrhů na změnu způsobu 
hlasování. Žádné návrhy nebyly podány. 
 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Kryštofovo Údolí schvaluje volbu starosty a místostarosty veřejným 
hlasováním. 
 
Pro/  9 Proti/ 0 Zdržel se/0 
 
d) Navrhování kandidátů na funkci starosty a volba starosty: 
Předsedající vyzval členy zastupitelstva k podávání návrhů na funkci starosty. 
Byly podány následující návrhy: 
Pan Čermák navrhl Ing. Pravoslava Svačinku 
 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Kryštofovo Údolí volí starostou obce pana Ing. Pravoslava Svačinku 
 
Pro/  8 Proti/ 0 Zdržel se/1 ( Svačinka) 
 
Po zvolení starosty převzal vedení schůze nový starosta, pan Ing. Pravoslav Svačinka 



e) Navrhování kandidátů na funkci místostarosty a volba místostarosty: 
Starosta vyzval členy zastupitelstva k podávání návrhů na funkci místostarosty. 
Byly podány následující návrhy:  
Pan Čermák navrhl Mgr. Janu Blažkovou 
 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Kryštofovo Údolí volí místostarostkou obce paní Mgr. Janu Blažkovou 
 
Pro/ 5  Proti/ 2 (Fajmon, Laksar) Zdržel se/2 (Blažková, Hübsch) 
 
Bod 4) - Zřízení finančního a kontrolního výboru 
 
a) Zřízení výborů a určení počtu jejich členů: 
Starosta úvodem tohoto bodu informoval o povinnosti zřídit finanční a kontrolní výbor, neboť 
funkční období výborů předchozího zastupitelstva zaniklo spolu se zánikem původního 
zastupitelstva. Zastupitelstvo určuje počet členů výboru, který musí být lichý, přičemž finanční a 
kontrolní výbor musí mít nejméně tři členy. Členy výboru mohou být členové zastupitelstva i jiné 
osoby, pouze předsedou výboru může být jen člen zastupitelstva. Členy kontrolního nebo 
finančního výboru nemůže být starosta, místostarosta ani osoby zabezpečující rozpočtové a účetní 
práce na obecním úřadu. 
Starosta navrhl, aby zastupitelstvo zřídilo finanční výbor a kontrolní výbor, přičemž každý z nich 
bude mít tři členy. Jiný návrh podán nebyl. Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i 
přítomným občanům sdělit své stanovisko. Žádné stanovisko sděleno nebylo. 
 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Kryštofovo Údolí zřizuje finanční výbor a kontrolní výbor. Oba výbory budou 
tříčlenné. 
 
Pro/ 9  Proti/0  Zdržel se/0 
 
b) Volba předsedy finančního výboru: 
Starosta vyzval členy zastupitelstva k podávání návrhů na funkci předsedy finančního výboru. Byly 
podány následující návrhy: 
Pan Čermák navrhl Bc. Kateřinu Svačinkovou 
 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Kryštofovo Údol volí předsedou finančního výboru Bc. Kateřinu Svačinkovou 
 
Pro/ 8  Proti/ 0 Zdržel se/1 (Svačinková) 
 
c) Volba předsedy kontrolního výboru: 
Starosta vyzval členy zastupitelstva k podávání návrhů na funkci předsedy kontrolního výboru. Byly 
podány následující návrhy: 
Pan Bělina navrhl Jiřího Fajmona 
 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Kryštofovo Údolí volí předsedou kontrolního výboru Jiřího Fajmona 
 
Pro/ 8  Proti/ 0 Zdržel se/1  



 
d ) Volba členů finančního výboru: 
Do kontrolního výboru jsou navrženi: 
Pan Miloš Laksar a paní Tereza Kabrielová 
 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Kryštofovo Údolí volí členem finančního výboru Miloše Laksara a Terezu 
Kabrielovou 
 
Pro/ 8  Proti/ 0 Zdržel se/1 (Laksar) 
 
e ) Volba členů kontrolního výboru: 
Do kontrolního výboru jsou navrženi: 
Paní Gabriela Loukotová a pan Luboš Bělina 
 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Kryštofovo Údolí volí členem kontrolního výboru Gabrielu Loukotovou a 
Luboše Bělinu 
 
Pro/ 7  Proti/ 0 Zdržel se/2 (Loukotová, Bělina) 
 
5) Rozhodnutí o odměnách za výkon funkcí neuvolněných členů zastupitelstva (§ 72 zákona o 
obcích) 
 
Starosta navrhuje, aby neuvolněným členům zastupitelstva byly odměny stanoveny jedním 
souhrnným usnesením, které vzejde jako výsledný návrh na základě úplného projednání daného 
bodu programu. 
 
Návrh souhrnného usnesení: 
Zastupitelstvo obce Kryštofovo Údolí v souladu s § 72 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona o obcích 
stanoví měsíční odměny za výkon jednotlivých funkcí neuvolněných členů zastupitelstva takto: 

 místostarosta      15 790,- Kč 

 předseda výboru nebo komise       1 750,- Kč 

 člen výboru nebo komise        1 460,- Kč 

 člen zastupitelstva bez dalších funkcí         880,- Kč. 
S tím, že zastupitel Ing. Čeněk Čermák se své odměny v plné výši vzdal. 
 
b) Zastupitelstvo obce Kryštofovo Údolí v souladu se zákonem o obcích stanoví, že při souběhu 
výkonu dvou či více funkcí, se neuvolněnému členovi zastupitelstva poskytuje odměna dle 
výkonu vyšší funkce – odměny se nesčítají 
c) Zastupitelstvo obce Kryštofovo Údolí v souladu se zákonem o obcích stanoví, že měsíční 
odměny za výkon funkce neuvolněného člena zastupitelstva se budou poskytovat ode dne přijetí 
tohoto usnesení. V případě nastoupení náhradníka na uvolněný mandát bude odměna náležet 
ode dne složení slibu. 
V případě personální změny v obsazení jednotlivých funkcí, tj. v případě nového zvolení do funkce 
místostarosty, předsedy výboru, předsedy komise, člena výboru, člena komise) bude odměna 
náležet ode dne zvolení do této funkce. 
 
Pro/ 9  Proti/0  Zdržel se/0 



Bod 6) - Diskuse 
 
Leonhard Řehák – Navrhuje, aby se do skříňky v blízkosti Schillerova dubu umístila tabulka. 
Pravoslav Svačinka – Sdělení z tabulky čte zastupitelstvu a hostům a děkuje za příspěvek. 
 
Jiří  Wagner – Krajská správa silnic údajně oznámila, že se v Kryštofově Údolí začne solit vozovka 
chemickým posypem. Navrhuje, aby se před touto akcí odebraly vzorky vody ve studních v blízkosti 
komunikací pro možnost srovnání s odběry po zahájení solení.  
Pravoslav Svačinka – Odpovídá, že o tom obecní úřad dosud nedostal žádné informace a slíbil, že se 
o tom bude informovat na krajském úřadě. 
 
Ivan Peřina – Sděluje názor, že by se s cedulemi mělo šetřit a dát jim jednotný ráz. Ptá se na 
organizaci vývozu popelnic v Novině během zimního období.  
Tomáš Zelený – Odpovídá, že systém je  nyní s firmou FCC a.s. nastaven tak, že budou nádoby 
vyváženy stejně jako v létě, budou 2 sady nádob, které se budou „točit“. Dále uvádí, že ke hřbitovu 
se letos kontejner umísťovat nebude, vzhledem k nedodržování pravidel. Náběh od půlky listopadu, 
i v případě, že nebude sníh. 
 
Ivan Peřina – Vlakové spoje o víkendu – vyjádřil názor, že by mělo být snahou zastupitelstva, aby se 
občané dostali domů vlakem v noci i o víkendu. Nabádá zastupitelstvo obce, aby poslala žádost na 
České dráhy, aby zajistila spoje tak, jako např. na Frýdlantsku. 
Petr David – Ranní vlak nestaví v Kryštofově Údolí, cestující musí nastoupit v Křižanech. 
Ivan Peřina – Pokud nikdo dlouhodobě na stanici nenastupuje, zastávka je zrušena. 
Pravoslav Svačinka – Navrhuje, že zastupitelstvo obce bude svolávat neformální besedy. Jedním 
z témat budou vlakové spoje a věří, že je naděje s tímto problémem něco učinit.  
Ivan Peřina – Navrhuje, že vytvoří analýzu vlakových spojení na ostatních tratích, a děkuje za 
připomínku.  
 
Dále žádá vysvětlení, proč občané nedostali informaci o zasazení lípy republiky k příležitosti 100. 
Výročí vzniku Československé republiky a tím jim bylo znemožněno se této akce zúčastnit. Na závěr 
děkuje bývalému starostovi Tomášovi Zelenému za jeho dosavadní práci. 
Pravoslav Svačinka – Akce byla zorganizována na podnět Mikroregionu Hrádecko – Chrastavsko, 
který řídil harmonogram akce. Starosta o tom nevěděl v předstihu, do poslední chvíle nebyl znám 
den ani hodina. O této akci se mluvilo již na poslední schůzi. Uznává, že informace mohla být 
odeslána alespoň prostřednictvím infokanálu. 
Leonhard Řehák – Na poslední schůzi bylo řečeno, že se lípa bude sázet patrně v 15 hodin. 
Jana Blažková – Ohradila se, že také nesouhlasila s tím, jak akce nebyla dostatečně oznámena 
občanům. 
Pravoslav Svačinka – Nebyl si jist, že by o akci byl velký zájem. 
Alena Macháčková – Byla by si ráda sama rozhodla o tom, zda se akce zúčastní či ne. 
Jiří Wagner – Zúčastnil se posledního zasedání a potvrzuje, že tato informace (o sázení lípy 
republiky) zazněla. 
Luděk Hejduk – Ptá se, ve kterých místech se tato lípa vysadila. 
Pravoslav Svačinka – Na terasách nad centrálním parkovištěm. 
 
Allan Janeček – Rokem 2009 zmizela z této obce demokracie. Zápisy ze schůzí nejsou pravdivé a 
Zpravodaj obce je cenzurován. Doufá, že toto se změní. 
 
Zastupitelstvo obce se k tomuto příspěvku nevyjadřuje. 



Jan Skrbek –Žádá o opravu díry v komunikaci v zatáčce u kostela a nabízí, že ji na vlastní náklady 
opraví, pokud tak nebude učiněno obcí 
 
Alena Macháčková – Hlásí, že u nich střídavě nesvítí jedna lampa VO 
Pravoslav Svačinka – Veřejné osvětlení prošlo v poslední době údržbou. Tato závada se zahrne do 
příštích oprav. 
 
Martin Fajmon – Přišel o zpětné zrcátko v užším místě pod obcí ,auta tam jezdí rychlostí 70 km/h. 
Obec nebojovala o to, aby se na nádražích zachovala stará architektura. Dále by měla obec zvážit 
nákup cisterny a velkého auta pro SDH a měla by s Povodím Labe řešit pořízení retenčních nádrží. 
Lidem vysychají studny. 
Pravoslav Svačinka – Nástupiště na nádražích jsou v kompetenci SŽDC, obec to toho nemohla 
vstoupit. A pokud, tak památkáři by k tomu měli něco říct. 
Ivan Peřina – Do památkové zóny nádraží nespadají. Tyto stavby dokumentujeme, snažíme se je 
chránit. Pokud lidé nechtějí zachovávat vlastní památky, jak mohou chtít zachovávat nádraží. Nelze 
se odvolávat na památkáře. Navrhuje, že se mohou lidé jednou měsíčně scházet a předávat si své 
názory. 
Pravoslav Svačinka – Nádraží bylo zbudováno dle předpisů a norem. Úzká silnice pod obcí – musí se 
tam jezdit opatrně. Třeba se podaří to vyřešit v rámci rekonstrukce krajské silnice. Retenční nádrže 
jsou naprojektované v rámci protipovodňových opatření Povodí Labe / Nisy, obec finančně 
přispívala na projekt.  
Jiří Hübsch ml. -  SDH plně spolupracuje s obcí. Co se týče Avie, ta téměř dosloužila. V současné 
době je schválena dotace na pořízení nového vozu. Proběhne výběrové řízení. Co se týče cisterny – 
naše jednotka nesplňuje podmínky – k obsluze je potřeba mnohem více členů jednotky, které 
nemáme. 
 
Jan Skrbek – apeluje na dodržování povolené rychlosti v obci. 
 
p. Hübschová a p. Hejduk – Ptají se Tomáše Zeleného, kdo bude ty popelnioce z Noviny v zimním 
období svážet. 
Pravoslav Svačinka – Je počítáno s tím, že p. Pavel Lajda je bude  svážet na radlici traktorem. 
Petr David – Navrhuje téma podpůrného vozidla pro údržbu jako námět na další schůzi. 
Pravoslav Svačinka – Některé nádoby jsou tak těžké, že nejdou nabrat na korbu multikáry. Slibuje, 
že si náměty z diskuze vezme k srdci. Každý třetí pátek v měsíci plánuje besedu „Na pivo se 
starostou“, kde bude hovořit on a někdo ze zastupitelstva na předem vyhlášené téma. Prvním 
tématem bude: Kam by měla obec směřovat? 
 
Bod 7) - Schválení usnesení 
Starosta přečetl usnesení. 

 
Pro/ 9  Proti/ 0 Zdržel se/0 

 
Zapsal :     
Ověřili: 
 
Přílohy usnesení       
1) Prezenční listina 
2) Listina prokazující složení slibu členů zastupitelstva obce 
3) Zveřejněná informace o konání ustavujícího zasedání podle § 93 odst. 1 zákona o obcích 


